
Správa zo zasadnutia sekcie hydiny EE Trogir 2019   © Žuffa Peter, foto EE archiv 

Správa zo zasadnutia  sekcie hydiny  EE 

konanej 31. 5. 2019 Trogir / Chorvátsko 

 

 
 

Zasadnutie sekcie hydiny je  súčasťou trojdňového generálneho 

mítingu Európskeho chovateľského zväzu - Entente Européenne d 

Aviculture et de Cuniculture (EE). Po zasadnutí štandardných komisií, rady pre zdravie  

a ochranu zvierat je zasadnutie sekcie stretnutím delegátov všetkých členských krajín EE. 

1. Zasadnutie sekcie zahájil Andy Verelst, predseda sekcie hydiny EE. V úvodných slovách 

srdečne privítal prítomných  delegátov a zároveň vyzval chvíľkou ticha vzdať poctu zosnulým 

kolegom, ktorí nás opustili v poslednom roku: Hans Zurcher (CH) - dlhoročný člen ESKG, 

otec myšlienky  súčasnej štruktúry komisie a presadzovateľ jednotného Európskeho štandardu 

a taktiež dlhoročný administrátor webovej stránky EE a Rudi Môckel (D) - dlhoročný člen 

ESKG a člen BZA.            

Dr.Verelst  vyjadril potešenie z účasti krajín a delegátov na jednaní. Informoval 

o jednotlivých bodoch programu a vyzval na jeho doplnenie. Vzhľadom na to, že v pléne bolo 

veľa nových tvári, vyzval, aby sa prítomní  delegáti predstavili. Rokovanie pokračovalo podľa 

avízovaného programu. 

2. Sekretár sekcie 

informoval, že sú prítomní 

zástupcovia 22 krajín A, B, 

BG, BiH, CH, CZ, D, DK, 

E, F, H, HR, I, LT, LUX, 

MK, NL, RO, SK, SLO, 

SRB, TR,  z toho 2 ako 

hostia a to Litva a Severná 

Macedónia  

3. Potvrdenie protokolu zo 

zasadnutia sekcie 

v Koldingu. Protokol bol 

jednohlasne schválený. 

4. Správa z medzinárodného školenia posudzovateľov v Oksbol. Urs Lochmann informoval 

prítomných o poslednom školení posudzovateľov. O tomto školení som vás už informoval 

v samostatnej správe. 

5. Správu z jednaní prezídia EE zo dňa 2. 2. 2019 a 30. 5. 2019 podal Dr. Andy Verelst, 

predseda sekcie. Informoval o jednotlivých bodoch jednania prezídia. Body jednaní sa týkali 

hlavne: uplynulej Európskej výstavy, veterinárnej situácie v Európe, jednaním o vstupe  

nových krajín do EE, problematika krajín s viacerými zväzmi, problematika spiacich zväzov  

nevykonávajúcich žiadnu činnosť a blokujúcich vstup aktívnym spolkom. Ďalej sa  prezídium 
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zapodievalo  problematikou elektronickej registrácie, sponzoringom a plánmi na budúce 

obdobie. 

6. Správa  rady pre zdravie a ochranu zvierat  EE. Prítomných delegátov informoval nový člen 

rady Eric Apperlo (NL). Informoval o upokojujúcej situácii s vtáčou chrípkou. Informoval 

o problematike tzv. tretích krajín a ich účasti na EV. 

Vyzval prítomných, aby spracovali  prehľad o povinnej vakcinácii v svojich krajinách a tento 

zaslali  niektorému členovi rady. Tento prehľad bude spracovaný a poskytnutý všetkým 

krajinám. Uľahčí to tiež prácu komisie pri jednaní s úradmi. 

Problematická je situácia s markovou chorobou. Je to obzvlášť vážny problém. Markova 

nemoc je herpesvírus (doslova rakovina). Pozor, jej príznaky nie sú len forma poškodenia 

motoriky, ale i kožná forma. Medzi symptómy patria zmeny farby očí. Veľké rozdiely sú vo 

vnímavosti podľa plemien. Konkrétny príklad uviedol Sebritky. Tieto bez vakcinácie na 

markovu nemoc nemajú veľké šance. Vakcinácia  je znepríjemňovaná najmä tým, že vakcína 

je pre veľkoodberateľov a musí byť naviac udržiavaná v kontajneri s tekutým dusíkom. Veľa 

spolkov využíva spoločné vakcinovanie, ale zase je tu riziko prenosu iných chorôb pri 

sústreďovaní týchto kurčiat. Niektorí prítomní taktiež viedli debatu, že zvieratá a populácia je  

„prevakcínovaná“ a populácia stráca prirodzenú imunitu. Neexistuje jednoznačný názor, či 

vakcinovať alebo nie. Téma vakcinácie bude pravdepodobne témou aj niektorých budúcich 

školení.  

Vážna je tiež  kokcidióza. Tu sú však možnosti väčšie. Nesmie však dôjsť ku kombinácii 

kokcidiostatík. 

7. Špeciálne Európske výstavy (Rassebezogenne Europaschau) Dr. Verelst informoval 

o termínoch týchto výstav v nadchádzajúcej  sezóne.  Zároveň upozornil  na dodržiavanie  

reglementu pre tieto výstavy. 

Dátum  miesto plemeno 

02. - 03. november 2019 Schirding - D  Sebright 

15. - 17. november 2019 Tiel (NL) Orpington, Susex Dorking + zdrobnené 

23. - 24. november 2019 Wels  (A) Holokrčky + zdrobnené 

       30. november 2019 

         1. december  2019 

Woincourt (F) Brahmanky + zdrobnené 

14. - 15. december 2019 Massa Carrara (I) Hodvábničky, Paduánky a Holandské 

chocholaté  + zdrobnené 

12. - 15. december 2019 ???   (HR)  Chorvátske plemená  

12. - 15. december 2019 Herning  (DK) Nemecké zdrobnené  

   

???     november 2020 Schonbach (D) Vlašky a zdrobnené Vlašky 

04. - 06. december 2020 Brno (CZ) Hempšírky a zdrobnené Hempšírky  

11. - 13. december 2020 Westerlo (B) Brahmanky + zdrobnené 

11. - 13. december 2020 Herning  (DK) Nemecké Wyandoty + zdrobnené  

???       december 2020 Sankt Annen  (D) Orpington + zdrobnené 

Upresnený zoznam bude zverejnený na stránke EE. 
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8. Európaštandard:  A.Verelst informoval o stave. V Európe 

máme asi 600 plemien. Všetky národné plemená máme 

finalizované. Teraz sa pracuje na ďalších. Komisia má 

v súčastnosti už spracovaných  192 plemien. Konkrétne:  94 

plemien veľkých kúr, 45 plemien zdrobnených a pôvodne 

malých plemien, 11 plemien kačíc, 32 plemien husí, a 10 

plemien moriek. Dôležité sú obrázky. Tu vyjadril veľkú výzvu 

na doplnenie. Samozrejme obrázky musia byť v dobrej kvalite 

a s dobrým pozadím. Pozadie so zelenou lúkou je absolútne nevhodné. 

Dr. Verelst v tejto súvislosti upozornil na neoprávnené používanie obrázkov z BDRG 

štandardu v rôznych krajinách, či už je to tlačená alebo elektronická 

verzia. Vlastníkom autorských práv je BDRG, ktorá na ich prípravu 

a zakúpenie vynaložila  nemalé finančné prostriedky. BDRG 

upozorňuje, že bude voči tomuto typu plagiátorstva viesť právnické 

kroky. BDRG vyzýva krajiny, ktoré používajú obrázky neoprávnene, 

aby dokonca roka vykonali nápravu.  Dr.Verelst povedal , že je to 

minimálne neetické. Podľa informácie z BDRG oficiálne práva na  

používanie  má zakúpený iba Francúzsky chovateľský zväz, ktorý má 

zakúpený celý balík a Belgický chovateľský zväz, ktorý má 

zakúpenú určitú časť.  

9. Zmeny v reglemente sekcie. Prítomným delegátom bola predložená na schválenie zmena 

v reglemente sekcie bodu B/2e,  kde boli doplnené body ohľadne zaradenia Turecka do 

skupiny krajín regiónu juhovýchod (BG, H, RO, TR) a bodu C §3 - prijatie nových plemien. 

Krajina, ktorá sa nemôže z veterinárnych dôvodov zúčastniť Európskej výstavy a tým 

prezentovať svoje  novo uznávané plemená pri uznávacom konaní, môže požiadať o uznanie 

na svojej  národnej výstave v období medzi  Európskymi výstavami. Hodnotenie musia 

previesť minimálne dvaja členovia ESKG. Všetky body reglementu platia rovnako ako pri 

uznávaní na Európskej výstave. Zmena bola jednohlasne schválená. 

10. Voľby predsedu sekcie. Voľby viedol 

Urs Lochmann, ktorý uviedol, že  súčasný 

predseda   pokračuje v kandidatúre a ESKG 

ho plne podporuje. Nakoľko nebol  do času 

volieb prihlásený žiadny protikandidát, 

vyzval plénum k hlasovaniu o voľbe Dr. A 

Verelsta za  predsedu sekcie hydiny EE. 

Prítomní delegáti jednohlasne zvolili, že 

predsedom sekcie hydiny EE sa stal opäť 

Dr. Andy Verelst (B). Dr.Verelst poďakoval 

za dôveru  a jeho voľba bola odmenené aplauzom. Na obrázku predsedníctvo sekcie hydiny 

(Urs Lochmann-predseda Europskej štandardnej komisie,Klaas vander Hoeck – sekretár 

sekcie , Dr.Andy Verelst predsedasekcie hydiny EE)  
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11. Správa predsedu ESKG o činnosti.  Urs Lochmann predseda 

ESKG informoval prítomných o činnosti ESKG. Hovoril 

o jednaniach komisie, o práci na Európskom štandarde, o 

rokovaniach z BDRG, a o uskutočnených školeniach. Ďalej 

informoval o novouznaných plemenách, resp. farebných rázoch, 

o uznávacom procese na poslednej Európskej výstave  a jeho 

výsledku. 

Ďalej informoval o závere, ktorý prijala ESKG: „ ESKG nebude schvalovať, ani príjímať do 

procesu šľachtenia a uznávania „ žiadne nové plemeno s kombináciou  rôznych štruktúr 

operenia.“   

12. Medzinárodné školenie posudzovateľov v Mijas / Španielsko. Predseda sekcie 

a zástupcovia zo Španielskeho zväzu FESACOCOUR informovali o prípravách a mieste 

konania školenia. Oficiálne tlačivá budú prístupné na internete EE. 

13. Andy Verelst  predstavil prítomným plán ďalších školení posudzovateľov hydiny EE  

Tieto sa budú konať v nasledujúcich krajinách: 

 2020  Trenčín / Slovensko 

 2021 Rakúsko(v krajine sa koná Európska výstava) 

 2022  otvorené 

 2023  otvorené 

 2024 Česká republika (v krajine sa koná Európska 

výstava) 

14. Zasadnutie komisie pokračovalo bodom týkajúcim sa 

programu generálneho zasadnutia, kde sa malo hlasovať  o zmene reglementu  sekcie, ktorý 

bol zo sekcie navrhnutý a o predstavení nových kandidátov na členstvo  do sekcie. 

15. Návrat k Európskej výstave v Herningu. Uplynulú výstavu zhrnul predseda štandardnej 

komisie Urs Lochmann, predseda sekcie, A.Verelst a samozrejme i riaditeľ výstavy Willy 

Littau. Urs Lochmann zhodnotil pohľad na Európsku výstavu v Herrningu z pohľadu 

predsedu Medzinárodnej Jury i z pohľadu návštevníka. Následne sa k výstave vyjadrili všetci 

prítomní členovia ESKG, ktorých hodnotenie zhrniem do jedného celku. 

V prvom rade musíme povedať že výstava bola veľmi dobre pripravená a zanechala pre 

publikum veľmi veľa pozitívnych dojmov. Výstava bola veľmi dobre propagovaná, 

pripravená a organizačne zvládnutá i  pre vystavovateľov. Výstavné priestory zodpovedali  

úrovni výstavy, ktorá bola excelentne dekorovaná. Zvieratá boli umiestnené v priestranných 

klietkach a boli  samozrejme dostatočne kŕmené a napájané. Veľmi dobre bol zvládnutý servis 

i pre kontaktné osoby a posudzovateľov. Niektoré organizačné problémy a emócie pramenili 

väčšinou z nedodržania inštrukcií, daných pravidiel alebo disciplíny zo strany niektorých  

kontaktných osôb. Záležitosti ohľadne „stratených“ alebo uhynutých zvierat boli  riešené 

náhradou.                  

Po odbornej stránke môžeme výstavu zhodnotiť nasledovne:  
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Vyskytli sa aj chyby napríklad pri udelení alebo „neudelení“ niektorých titulov.  Tu boli 

reklamácie a nápravy vykonané takmer ihneď. Na výstave sa vyskytovali zvieratá 

s kupírovanými lalokmi a hrebeňmi. Tie museli byť samozrejme nehodnotené. Pri niektorých 

zvieratách sa vyskytli hrubé chyby, ktoré neboli poznamenané v oceňovacích lístkoch. Urs 

Lochmann potvrdil, že výber sudcov musí byť precíznejší a sudcovia budú opäť priebežne 

„testovaní“, tak ako to bolo i na poslednom školení posudzovateľov. Konečné slovo pri 

delegácii sudcov bude mať  opäť predseda  a podpredseda ESKG. 

Výstava sa však ako celok musí hodnotiť ako úspešná, za čo patrí veľká vďaka i jej 

riaditeľovi. Willy Littau a jeho tím pripravili a zvládli veľmi dobrú výstavu. 

16. Ziergeflűgel - okrasná hydina je už niekoľko rokov ošemetnou témou v rámci sekcie 

hydiny. Pracovná komisia nedosiahla očakávaný efekt v krajinách. Zaradenie druhov je  

rozdielne podľa krajín.  Niekde  je zaradená v hydine,  niekde v sekcii Okrasného vtáctva. 

Taktiež sú problémy pri Európskych výstavách, kde sú vystavované v pároch, ďalej je tu 

problém pri udeľovaní titulov EM a EŠ. U niektorých druhov sa vystavujú i mutácie, čo 

u hydiny nie je možné.  ESKG navrhuje, aby v našej sekcii zostali iba prepelice (nosné) - teda 

zdomácnené úžitkové druhy. Ostatné bude pod sekciou okrasného vtáctva. V inom prípade 

bude nutná úprava reglementu. 

17. Vzdelávanie. Prítomní delegáti informovali o vzdelávaní posudzovateľov vo svojich 

krajinách. 

18. Doporučenia a priania. V tomto bode bola Petrom Žuffom vyslovená požiadavka pre 

budúcoročné školenie, aby tam bol zaradený bod o vakcínácii hydiny. A to o jej použití, 

vhodných a účinných vakcínach, vrátane pozitív a negatív vakcinácie. Tento bod bude 

zaradený na medzinárodnom školení v Trenčíne. 

19. Záver: Predseda sekcie A.Verelst a predseda  Európskej štandardnej komisie  ukončili  

zasadnutie sekcie. Poďakovali organizátorom za  dobrú organizáciu, účastníkom za pozornosť 

a zaželali všetkým úspešnú výstavnú sezónu. 

 

Správu spracoval  Žuffa Peter - stály delegát ČSCH a SZCH pri 

 Európskom zväze chovateľov a člen Európskej štandardnej komisie 

 

 

 

 

 

 

 

 


